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P R O T O K Ó Ł  NR X/15 

 

X sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła si ę w dniu 2 wrze śnia 2015 roku  

w sali narad Urz ędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

   
Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki - inspektor Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – OTWARCIE I STWIERDZENIE KWORUM  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył X sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 18 Radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego, 

2. Panie i Panów Radnych, 

3. Zastępcę Burmistrza Żnina Panią Halinę Rosiak,  

4. Sołtysów Gminy Żnin,  

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Pracowników Urzędu Miejskiego, 

7. Prasę lokalną, 

8. Radio Żnin, 

9. Wszystkich obecnych na sali. 
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AD PKT 2  - Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Radnego. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - Wysoka Rado w dniu 23 sierpnia 2015 

roku w okręgu wyborczym nr 18 odbyły się wybory uzupełniające do Rady Miejskiej w 

Żninie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania radnym wybrany został Pan Idzi Jan 

Mądry. 

W związku z tym zgodnie z art. 23 a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym: 

1. przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie.   

2. ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty wywołany radny 

powstaje i wypowiada słowo ślubuję. Ślubowanie może być złożone 

z dodatkiem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”  

Proszę zatem radnego Idziego Jana Mądrego o powstanie. 

Następnie Przewodnicz ący Rady  odczytał następującą treść roty:  

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej 

gminy i jej mieszkańców”. 

Radny Idzi M ądry – ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – stwierdził, że z chwilą złożenia 

ślubowania Rada Miejska w Żninie liczy 21 Radnych, natomiast w sesji uczestniczy 

19 Radnych. 

 

AD PKT 3 - Przedstawienie porządku obrad.  

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad X sesji 

Rady Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie zapytał czy są pytania bądź uwagi do porządku obrad. 

Uwag nie wniesiono. 

 

 

 



str. 4 

 

AD PKT 4 -  Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 
 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - powiedział, że IX sesja odbyła się 

w dniach 7 sierpnia  2015 r. Protokół z tej sesji zawiera 14 stron i 7 załączników. 

Z treścią protokołu zapoznał się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku 

z tym zaproponował przyjęcie protokołu. 

 

W głosowaniu wzięło udział 19 Radnych 

Za było 18 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada przyj ęła protokół z IX sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

AD PKT 5 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania.  

Burmistrz Robert Luchowski –   Wykonując uchwały Rady Miejskiej w Żninie oraz 

zadania gminy określone przepisami prawa, a szczególnie w ustawie z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym – w okresie od dnia 30 lipca 2015 r. podjęte zostały 

następujące działania (stan na 23.08.2015 r.): 

1. Wydałem 22 zarządzenia w następujących sprawach: 

1. w sprawie przeznaczenia do oddania w najem nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Żnin; 

2. w sprawie wyznaczenia kandydata na członka rady nadzorczej Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji „WIK” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością; 

3. w sprawie wyznaczenia kandydatów na członków rady nadzorczej PGM 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Mieszkaniowej - Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Żninie; 

4. w sprawie zmian kwot dotacji celowych przyznanych gminie oraz przeniesienia 

wydatków w toku wykonywania budżetu między paragrafami klasyfikacji 

budżetowej; 
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5. w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie 

urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów wszystkich komitetów 

wyborczych w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 25 października  2015 r.; 

6. w sprawie określenia liczby zastępców burmistrza oraz  powołania Zastępcy 

Burmistrza Żnina; 

7. w sprawie ustanowienia koordynatora gminnego w referendum ogólnokrajowym 

zarządzonym na dzień 6 września 2015 r.; 

8. w sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia czynności w 

prowadzonym  postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie:  

pn. „Dowóz i odbiór uczniów do i z przedszkoli, szkół podstawowych i 

gimnazjalnych na terenie Gminy Żnin w  okresie wrzesień-grudzień 2015r. roku 

szkolnym 2015/2016”; 

9. w sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia czynności w 

prowadzonym  postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie: 

pn.:”Przebudowa ulicy Konopnickiej w Żninie”.; 

10. w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany lokali mieszkalnych 

położonych w Brzyskorzystwi i w Żninie przy ul. Kl. Janickiego; 

11.  w sprawie zmian kwot dotacji celowych przyznanych gminie; 

12. w sprawie upoważnienia Zastępcy Burmistrza Żnina do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, w tym wydawania 

decyzji administracyjnych, postanowień i zaświadczeń; 

13. w sprawie wyznaczenia pracowników samorządowych Gminy Żnin i gminnych 

jednostek organizacyjnych oraz pracowników jednostek, w których utworzony jest 

odrębny obwód głosowania do składów obwodowych komisji ds. referendum w 

referendum ogólnokrajowym zarządzonym na dzień 6 września 2015 r.(2 

zarządzenia); 

14. w sprawie powołania obwodowych komisji do spraw referendum w referendum 

ogólnokrajowym zarządzonym na dzień 6 września 2015 r.(2 zarządzenia); 

15. w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji mienia ruchomego stanowiącego 

wyposażenie świetlicy wiejskiej w Sielcu; 

16. w sprawie określenia terminu składania wniosków w ramach udzielania pomocy 

finansowej uczniom na zakup podręczników i materiałów edukacyjnych w ramach 

Rządowego programu pomocy uczniom w 2015 roku – „Wyprawka szkolna”; 



str. 6 

 

17. w sprawie przydziału lokalu socjalnego położonego w Żninie przy u. Wodnej; 

18. w sprawie sprzedaży części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żnin 

położonej w Wenecji; 

19. w sprawie powołania operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji ds. 

referendum w referendum ogólnokrajowym zarządzonym na dzień 6 września 

2015 r.;  

20. zmieniające zarządzenie w sprawie sposobu powoływania Gminnego 

Koordynatora Sportu Szkolnego. 

2. Z 3 uchwał Rady Miejskiej w Żninie podjętych na IX sesji w dniu 7 sierpnia 

2015 r., wszystkie uchwały wykonano.  

3. W okresie międzysesyjnym uczestniczyłem w następujących wydarzeniach: 

1) 6 sierpnia – spotkanie w sprawie przyszłości MKS Pałuczanka Żnin 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zostało w końcu podpisane 

porozumienie. Logo, kolorystyka oraz wszelkie prawa zostały przekazane na 

rzecz gminy. Powołany został nowy prezes klubu. Został nim Pan Michał 

Nowacki, który działając jako pełnomocnik z upoważnienia zarządu podpisał ze 

mną stosowną umowę na przekazanie tych praw.  Prawa zostały przekazane 

również długami, ponieważ pojawiły się tam zaległości w stosunku do Związku 

Piłki Nożnej. Zatem kwota 5 tys. zł już na starcie musiała być zapłacona. 

Oczywiście za pozostałe zobowiązania będzie odpowiadał zarząd Pałuczanki. 

Rozpoczęły się już rozgrywki. Zostały zgłoszone trzy drużyny tj. trampkarze, 

juniorzy młodsi oraz drużyna seniorów. Na moją prośbę został przygotowany plan 

finansowy, do tego punktu dojdziemy, gdyż trzeba przecież uruchomić środki na 

funkcjonowanie do końca roku. Na 2016 rok te środki również będą zaplanowane. 

Zostali powołani trenerzy, został powołany koordynator ds. sportu.  Rozpocznie 

pracę od połowy września i będzie pełnił również funkcję kierownika klubu.  

2) 7 sierpnia – Spotkanie z zastępcą komendanta wojewódzkiego 

Państwowej Straży Pożarnej 

3) 10 sierpnia – Spotkanie z potencjalnym inwestorem w sprawie inwestycji 

na terenie gminy Żnin  

4) 11 sierpnia – udział w posiedzeniu Komitetu Sterującego Obszaru 

Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Żnińskiego 

5) Burmistrz Robert Luchowski – zakończyły się prace Komitetu 

Sterującego Obszaru Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 
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Żnińskiego przynajmniej na etapie przygotowywania wniosków. Teraz 

musimy cierpliwie czekać na uruchomienie tych środków. Między czasie 

będziemy przygotowywać niezbędne audyty bądź inne  dokumenty do 

ubiegania się o środki zewnętrzne.    

6) 22 sierpnia – udział w spotkaniu Komitetu Organizacyjnego Pałuckich 

Targów Rolnych 

7) 22-23 sierpnia – reprezentowanie samorządu gminnego podczas 

Pałuckich Targów Rolnych w Żninie   

- wizyty okolicznościowe 

8) 3 sierpnia – udział w uroczystym wmurowaniu kamienia węgielnego pod 

budowę powiatowej komendy Państwowej Straży Pożarnej w Żninie 

9)  7 sierpnia – odwiedziny u mieszkanki Żnina z okazji 101 urodzin (Pelagia 

Płotka) 

10)   8 sierpnia – udział w festynie „Uczymy bezpiecznej zabawy nad wodą” 

zorganizowanym przez Pałuckie WOPR 

11)    8 sierpnia – wizyta w Jadownikach Rycerskich w związku z festynem 

12)    8 sierpnia – udział w turnieju siatkarskim Ochotniczych Straży 

Pożarnych 

13)    8 sierpnia – udział w obchodach 25-lecia żnińskiej sekcji judo  

14)    9 sierpnia – turniej piłkarski w Brzyskorzystewku 

15)  12 sierpnia – odwiedziny u 107 latki (Antonina Haglauer) 

16)  16 sierpnia – wizyta w Białożewinie (festyn) 

17)  23 sierpnia – Wójcin: Grand Prix Wójcina w tenisie stołowym 

- udział w dożynkach sołeckich 

18) 15 sierpnia - Białożewin 

19) 21 sierpnia - Sarbinowo 

20) 22 sierpnia - Podgórzyn 

Przedstawiając niniejsze sprawozdanie pragnę podkreślić, że zawarto w nim tylko 

najważniejsze tematycznie sprawy i zagadnienia dotyczące naszej gminnej 

wspólnoty samorządowej. 

Pytań i uwag do sprawozdania nie wniesiono. 
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AD PKT 6 – Interpelacje Radnych 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie interpelacji.  

Radny Jerzy Krynicki – powiedział, że zwrócili się do niego mieszkańcy osiedla 

Żytnia – Piwna, zwłaszcza osoby starsze. Otóż jest tam słup ogłoszeniowy, który 

obecnie jest wyłączony z użytkowania i ludziom brakuje informacji zwłaszcza o 

nekrologach. Wobec tego proponowali, że byłoby dobrze ustawić w sąsiedztwie tego 

słupa tablicę ogłoszeniową.  

Radna Maria Bło ńska -    w imieniu mieszkańców sołectw Nadborowo, Dochanowo, 

Gorzyce, Sulinowo i wszystkich dojeżdżających trasą Kcynia – Żnin podziękowała 

Staroście Żnińskiemu i Radzie Powiatu za położenie dywanika na odcinku 3,5 km. 

Jednocześnie apeluję do Pana Burmistrza oraz do Radnych Rady Miejskiej w Żninie 

o zabezpieczenie środków w budżecie na 2016 rok do zadań wspólnych oraz 

określenia zasad współpracy Gminy Żnin z Powiatem Żnińskim by ująć wspólne 

zadania.  

Radny Piotr Horka – zwrócił uwagę na stan mostka kolejowego nad rzeką 

Gąsawką, który znajduje się w parku nad Małym Jeziorem Żnińskim. Jest tam bardzo 

niebezpiecznie i w każdej chwili może dojść do tragedii. Być może Komisja Porządku 

Publicznego i Spraw Samorządowych powinna się tym zająć i przekazać sprawę do 

zbadania fachowcom. 

Ponadto stwierdził, że co prawda w centrum miasta mamy dobre drogi to jednak 

chodnik biegnący wzdłuż drogi powiatowej tj. przy ul. Gnieźnieńskiej na odcinku od 

budynku komunalnego aż do stadionu jest w bardzo złym stanie. Płytki chodnikowe 

są połamane i pozarywane. 

Następnie poruszył sprawę zmian w Radzie. Otóż w związku z tym, że nie mógł 

uczestniczyć z powodów osobistych  w ostatnich dwóch sesjach, był to okres maj – 

czerwiec – lipiec zapytał o sprawę remontu biura Pana Burmistrza jak również 

wyjazdu do Niemiec w związku z naszą kolejką wąskotorową oraz wyjazdu na Litwę. 

Wobec tego chciałbym na piśmie uzyskać informacje na ten temat.  Jakie były koszty 

rzeczywiste, ponieważ w gazetach pisano o dość dużych kwotach. Uważa, że Radzie 

i społeczeństwu należy się takie wyjaśnienie. Jeżeli bowiem na początku kadencji 

bardzo dużo czasu poświęcił Pan na omawianie spraw oszczędności jakie mają być 

wprowadzone w latach 2015-2016, a inwestować mamy dopiero w 2017 roku , a 

teraz słyszę o kredytach, pożyczkach i emisji obligacji i to na kwotę 9 mln zł, to jak to 
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się ma  do tych planów, które zostały zmienione i czym zostało to spowodowane.  

Ponadto chciałbym wiedzieć jaka była sytuacja finansowa  w momencie przejęcia 

władzy, czyli to co zostawili poprzednicy, jak również jakie było zatrudnienie w 

samym urzędzie, nie licząc jednostek budżetowych i spółek. Chciałbym na te 

wszystkie pytania uzyskać pisemne odpowiedzi.  

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek -  zapytał kiedy rozpoczną się prace 

związane z drogą wewnętrzną na terenie byłego Spomaszu. Roboty z tego co 

pamięta miały się rozpocząć w miesiącu sierpniu, tymczasem póki co nic się nie 

dzieje. Dlatego chciałby wiedzieć kiedy one ruszą ponieważ osoby zainteresowane o 

to pytają.  

Zapytał czy to prawda, że Pałuckie Targi  Rolne  w przyszłym roku mają zmienić 

lokalizację, gdyż takie głosy się pojawiały.  

Więcej interpelacji nie zgłoszono.  

 
 

AD PKT 7 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 

jednostce pomocniczej Gminy Żnin Osiedlu Nr 1 „Góra” w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że zarówno ta uchwała jak i następna jest 

efektem konsultacji społecznych na wniosek Radnego Jerzego Kowalskiego 

i Radnego Starczewskiego w zakresie stworzenia możliwości przez Wysoką Radę do 

ukonstytuowania się tych jednostek. W związku z tymi wnioskami przeprowadzono 

konsultacje społeczne, w związku z którymi proponuje się, aby w tym projekcie 

uchwały dla dokonania ważnego wyboru Rady na zebraniu ogólnym mieszkańców 

osiedla wymagana jest osobista obecność w I terminie co najmniej 40 uprawnionych 

do głosowania mieszkańców osiedla. 

W przypadku braku możliwości wyboru Rady w I terminie dla dokonania ważnego 

wyboru Rady na zebraniu ogólnym mieszkańców osiedla w II terminie wymagana jest 

obecność co najmniej 25 uprawnionych do głosowania mieszkańców osiedla. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, 

wobec tego poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę o odczytanie treści 

projektu uchwały.  
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Radny Lucjan Adamus – zapytał czy projekt uchwały może być odczytywany przez 

Wiceprzewodniczącego Rady.  

 Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – o zabranie głosu poprosił Radcę 

Prawnego. 

Radca Prawny Maciej Dalka -  wyjaśnił, że nie ma takich przeszkód. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – żeby nie było problemów, to na 

dzisiejszej sesji będę odczytywać projekty uchwał osobiście. Jednocześnie proszę 

Pana mecenasa o pisemne uzasadnienie, bym mógł przekazać informacje Radnemu 

Adamusowi.  

Wobec tego Przewodnicz ący Rady  odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie nadania statutu jednostce pomocniczej Gminy Żnin Osiedlu Nr 1 „Góra” w 

Żninie, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 18 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/89/2015  zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie nadania 

statutu jednostce pomocniczej Gminy Żnin Osiedlu Nr 1 „Góra” w Żninie,  która 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

AD PKT 8 -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 

jednostce pomocniczej Gminy Żnin Osiedlu Nr 2 „Bloki Wielorodzinne” w Żninie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -  powiedział, że analogicznie do poprzedniego 

projektu uchwały przeprowadzono konsultacje społeczne, w związku z którymi 

proponuje się, aby w tym projekcie uchwały dla dokonania ważnego wyboru Rady na 

zebraniu ogólnym mieszkańców osiedla wymagana jest osobista obecność w I 

terminie co najmniej 50 uprawnionych do głosowania mieszkańców osiedla. 

W przypadku braku możliwości wyboru Rady w I terminie dla dokonania ważnego 

wyboru Rady na zebraniu ogólnym mieszkańców osiedla w II terminie wymagana jest 

obecność co najmniej 30 uprawnionych do głosowania mieszkańców osiedla. 
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Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/90/2015  zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie nadania 

statutu jednostce pomocniczej Gminy Żnin Osiedlu Nr 2 „Bloki Wielorodzinne” 

w Żninie,  która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

AD PKT 9 -  Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów organów 

wykonawczych sołectw – sołtysów oraz rad sołeckich na terenie Gminy Żnin w 

Sołectwach Dobrylewo i Wilczkowo. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -  poinformował, że we wrześniu 2015 roku upływa 

w jednostkach pomocniczych Gminy Żnin Dobrylewo i Wilczkowo  czteroletnia 

kadencja sołtysów jako organów wykonawczych sołectw i rad sołeckich wybranych 

we wrześniu 2011 r. Zgodnie ze statutami  tych jednostek pomocniczych - sołectw,  

po upływie kadencji organów tych jednostek przeprowadza się wybory nowych 

organów sołectw na kolejną czteroletnią kadencję. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/91/2015 w sprawie przeprowadzenia wyborów 

organów wykonawczych sołectw – sołtysów oraz rad so łeckich na terenie 

Gminy Żnin w Sołectwach Dobrylewo i Wilczkowo,  która stanowi załącznik nr 7 

do protokołu.  
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AD PKT 10 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu, której przedmiotem jest ta sama część nieruchomości położona 

w Żninie przy ul. Tysiąclecia. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Burmistrza o uzasadnienie 

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -  zwrócił się z prośbą, aby od pkt 10 do pkt 14 

porządku obrad projekty uchwał w jego imieniu przedstawiał główny specjalista w 

Wydziale Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Pani Urszula Nawrocka.  

Główny specjalista w Wydziale Infrastruktury i Gosp odarki Przestrzennej 

Urzędu Miejskiego w Żninie Pani Urszula Nawrocka – wyjaśniła, że dotyczy to 

konkretnie garażu przy ul. 1000- lecia w Żninie, na który wygasa umowa najmu. 

Zawarcie umowy z tym samym najemca wymaga zgody Rady.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/92/2015  w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest ta sa ma część nieruchomo ści 

poło żona w Żninie przy ul. Tysi ąclecia,  która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

AD PKT 11  - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu, której przedmiotem jest ta sama część nieruchomości położona w 

Żninie przy ul. Wodnej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Główny specjalista w Wydziale Infrastruktury i Gosp odarki Przestrzennej 

Urzędu Miejskiego w Żninie Pani Urszula Nawrocka – dotyczy to pomieszczenia 

gospodarczego położonego na nieruchomości, na której zlokalizowany jest budynek 

mieszkalny na skrzyżowaniu ulic Wodna – Lewandowskiego. Pomieszczenie to nie 

jest pomieszczeniem przynależnym do lokalu mieszkalnego, a jest użytkowane przez  
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wynajemczynię  lokalu mieszkalnego na ul. Wodnej, w związku z tym umowa, która 

została zawarta na okres 3 lat wygasła i  zawarcie kolejnej umowy wymaga zgody 

Rady.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/93/2015  w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu, której przedmiotem jest ta sa ma część nieruchomo ści 

poło żona w Żninie przy ul. Wodnej,  która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

 

AD PKT 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów użyczenia. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Główny specjalista w Wydziale Infrastruktury i Gosp odarki Przestrzennej 

Urzędu Miejskiego w Żninie Pani Urszula Nawrocka – ta uchwała dotyczy umów 

użyczenia, które były zawarte na: 

działkę oznaczoną ewidencyjnie numerem 103/5, obręb Ustaszewo, o powierzchni 

0,5732 ha, zapisaną w księdze wieczystej KW nr BY1Z/00018740/6,  - boisko 

wiejskie 

2)  część działki oznaczonej ewidencyjnie numerem 849/1, obręb Żnin, o powierzchni 

36 m2, zapisanej w księdze wieczystej KW nr BY1Z/00012106/8, - siedziba WOPR, 

pomieszczenie blaszane, 

3)  część działki oznaczonej ewidencyjnie numerem 849/1, obręb Żnin, o powierzchni 

20 m2, zapisanej w księdze wieczystej KW nr BYiZ/00012106/8, siedziba WOPR, 

pomieszczenie blaszane, 

4)  działkę oznaczoną ewidencyjnie numerem 186/1, obręb Bożejewice, o 

powierzchni 0,0772 ha, zapisaną w księdze wieczystej KW nr BY1Z/00002599/7, - 

teren obok szkoły, wydzielony dla sołectwa 
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5)  część działki oznaczonej ewidencyjnie numerem 139, obręb Gorzyce, o 

powierzchni około 880 m2, zapisanej w księdze wieczystej KW nr BY1Z/00013116/8 

wraz ze znajdującym się na niej budynkiem stodoły oraz budynkiem tzw. „starej 

szkoły” w Gorzycach, któremu nadany został nr porządkowy Gorzyce 61.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/94/2015  w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów u życzenia,  która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

AD PKT 13 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów najmu, których przedmiotem są te same części nieruchomości położonych w 

Żninie przy ul. Słonecznej. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Główny specjalista w Wydziale Infrastruktury i Gosp odarki Przestrzennej 

Urzędu Miejskiego w Żninie Pani Urszula Nawrocka – dotyczy to kilku umów 

najmu na grunt pod garażami, zlokalizowany przy ul. Słonecznej w Żninie. Od 

miesiąca września do końca listopada w poszczególnych miesiącach wygasa kilka 

umów najmu. Zawarcie kolejnych umów wymaga zgody Rady.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych 

Za było 19 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/95/2015  w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu, których przedmiotem s ą te same cz ęści nieruchomo ści 

poło żonych w Żninie przy ul. Słonecznej,  która stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 
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AD PKT 14 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Gminy Żnin nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Dąbrowskiego. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Główny specjalista w Wydziale Infrastruktury i Gosp odarki Przestrzennej 

Urzędu Miejskiego w Żninie Pani Urszula Nawrocka –  dotyczy to wyrażenia 

zgody przez Radę na nabycie dwóch małych działek tj. 6m2 i 11 m2. Zgodnie z 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego są przewidziane pod 

lokalizację drogi gminnej ul. Dąbrowskiego. Ta droga została częściowo  wykonana 

tzn. została wykonana nawierzchnia jezdni i częściowo chodnik. Na odcinku od 

Szpitala do ul. Aliantów tego chodnika nie wykonano. Zostały dwie działki, które nie 

są własnością gminy, a które zostały objęte planem i przeznaczone pod tę drogę. 

Budowa brakującego chodnika na odcinku od Szpitala do ul. Aliantów wymaga 

przejęcia tych dwóch działek przez Gminę.  

Radny Ireneusz Starczewski - powiedział, że na tym terenie znajdowały się garaże. 

Teren wydzierżawiał Pan Handke. Część tych garaży stała na gruncie miejskim, 

wobec tego może należałoby popertraktować z Panem Handke, aby te tereny w 

ramach tamtej zapłaty zbył na rzecz Gminy Żnin.   

Główny specjalista w Wydziale Infrastruktury i Gosp odarki Przestrzennej 

Urzędu Miejskiego w Żninie Pani Urszula Nawrocka –  powiedziała, że przed 

rozmową z Panem Handke muszę mieć zgodę Rady. Jeśli jej nie mam to na tym 

etapie nie mogę rozmawiać z Panem Handke.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 18 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/96/2015  w sprawie wyra żenia zgody na nabycie na 

rzecz Gminy Żnin nieruchomo ści poło żonej w Żninie przy ul. D ąbrowskiego,  

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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AD PKT 15 -  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów dzierżawy, których przedmiotem są te same części nieruchomości położonej 

w Rydlewie. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały.  

Główny specjalista w Wydziale Infrastruktury i Gosp odarki Przestrzennej 

Urzędu Miejskiego w Żninie Pani Urszula Nawrocka –  wyjaśniła, że 31 sierpnia 

2015 r. wygasły umowy na cały teren działki nr 54 położonej w Rydlewie. Jest to 

teren tzw. ogródków działkowych „Zielona Dolina”. Tak jak było wyjaśniane na 

Komisjach rady dla części tego terenu został przyjęty przez Radę plan 

zagospodarowania przestrzennego dotyczący lokalizacji ogródków działkowych na 

prawej stronie terenu. Z uwagi na to, że procedura zawiązani stowarzyszenia 

ogrodowego jest dość długa, a z tego co nam wiadomo użytkownicy ogródków 

działkowych nie podjęli jeszcze  odpowiednich działań by to stowarzyszenie 

zawiązać, bądź też nie podjęli działań do przyłączenia się do sąsiedniego 

stowarzyszenia, w związku z tym uważamy, że do momentu kiedy będzie można już 

przekazać ten teren stowarzyszeniu może upłynąć około roku czasu. Dlatego też 

proponowane jest zawarcie umów nie dłużej jednak niż na okres jednego roku.  

Burmistrz Robert Luchowski -  powiedział, że temat ten jest powszechnie znany. 

Przez wiele już lat temat ten podnoszony. 8 września jestem umówiony na spotkanie 

z osobami zainteresowanymi tworzeniem ogrodów działkowych, tego terenu, który 

został objęty planem. Mam nadzieję, że dojdzie do porozumienia i ci nabywcy wyrażą 

zgodę na utworzenie tego stowarzyszenia. Ja za tych Państwa stowarzyszenia nie 

stworzę. Zobaczymy ile osób przyjdzie na to spotkanie, pewnie będzie trzeba im 

trochę pomóc w tworzeniu stowarzyszenia, gdyż taka prośba już była kierowana. 

Dodał, że na kolejną sesję będą przygotowane projekty uchwał poszerzające ten 

temat. Dodał, że zlecił przygotowanie dokumentacji fotograficznej tego terenu i 

wynika z tego, że z wielką przesadą mówiliśmy o terenach rekreacji. Są bowiem i 

takie miejsca, które absolutnie nie przypominają miejsca użytkowania. By ten teren 

uporządkować, będzie wniosek do Państwa o zawężenie tego terenu dodatkowego o 

pewien pas, aby Pan, który całe życie uprawiał swoją działkę mógł się przyłączyć do 

tzw. Ogrodu kolejowego. Był również wiosek od związku Działkowców o wydzielenie 

miejsca na parking i prawdopodobnie takie możliwości się znajdą. Z klei cały 
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pozostały teren poza planem będzie Państwu przedłożony pod sprzedaż. 

Radny Adam Kowalewski -  pamiętam ile emocji budziło wprowadzenie tego planu, 

plan został wprowadzony. Jeśli nie ma jeszcze powołanego tego stowarzyszenia   

czy rozważał Pan możliwość rozmów ze Związkiem tych ogrodów kolejowych, 

ponieważ ważne jest by ten temat prawej strony uregulować. Prośba moja jest taka, 

aby w przypadku braku konsensusu, zawiązania stowarzyszenia, podjąć rozmowy z 

kimś innym, by ten teren był uregulowany z zgodnie z planem zagospodarowania 

przestrzennego.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 18 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/97/2015  w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzier żawy, których przedmiotem s ą te same cz ęści 

nieruchomo ści poło żonej w Rydlewie, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawek opłat. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski -  powiedział, że w jego imieniu projekty uchwał od 

pkt 16 do pkt 18 porządku obrad uzasadni Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Leśnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich Urzędu Miejskiego w Żninie 

Piotr Ostrowski. 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Le śnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich Urz ędu Miejskiego w Żninie Piotr Ostrowski -  wyjaśnił, że 

projekt uchwały  dotyczy wprowadzenia ryczałtowej stawki dla domków letniskowych. 

Obliguje nas do tego zmiana ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach 

gdzie pojawił się zapis w art. 6 ust 3 b o następującej treści: „w przypadku 
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nieruchomości na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno – wypoczynkowe wykorzystywanych jedynie 

przez część roku Rada Gminy uchwala ryczałtową stawkę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego. Propozycja jest taka, aby 

była to kwota 100 zł za odpady zbierane  sposób selektywny, natomiast 200 zł za 

odpady nieselektywne.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 18 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/98/2015 w sprawie zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie 

okre ślenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odp adami 

komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat, która stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu. 

 

 

AD PKT 17 -  Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

   

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały.    

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Le śnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich Urz ędu Miejskiego w Żninie Piotr Ostrowski -  w przypadku 

tego projektu chciałbym przypomnieć, że obecnie pobierana jest opłata z dołu, czyli 

płacimy w miesiącu za miesiąc poprzedni do 10 dnia każdego miesiąca, po miesiącu, 

w którym nastąpiło zobowiązanie. Taki sposób wprowadza trochę zamieszania. 

Kiedy analizujemy system, robimy zestawienia to wpłaty wpływające do kasy gminy 

nie pokrywają się z miesiącami za które te opłaty są uiszczane.  Mamy również 

sygnały od mieszkańców, którzy zwracają uwagę, iż nie wiedzą za który miesiąc 

płacą.  W związku z tym wnioskujemy o to, aby opłata była uiszczana z góry, czyli 

w miesiącu, w którym wyniknęło zobowiązanie do dnia 20 miesiąca.  
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Radny Ireneusz Starczewski –  rozumiem podejście Gminy do tematu, jednak 

jestem przedstawicielem Spółdzielni Mieszkaniowej i negatywnie odnoszę się do tej 

propozycji. Otóż plany inwestycyjno – remontowe tworzy się w danym roku na rok 

następny. Tak zrobiła Spółdzielnia Mieszkaniowa. Jeżeli teraz zgodnie z tą uchwałą 

Spółdzielnia zostanie zmuszona do podwójnej  zapłaty to ja się pytam skąd 

Spółdzielnia ma wziąć te pieniądze. Znamy sytuację finansową mieszkańców, 

zadłużenie. To samo dotyczy również PGM-u. My teraz chcąc zapłacić Urzędowi 

będziemy musieli płacić karne odsetki wykonawcom naszych robót. Generalnie jest 

przecież tak, że płaci się za wykonaną usługę, natomiast w tym przypadku będziemy 

płacić za coś co dopiero ma być wykonane. Jeżeli byłoby to podjęte w tym roku z 

wejściem w życie od 2016 roku to jesteśmy w stanie jako Spółdzielnia uwzględnić 

sobie tę opłatę. Na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie zagwarantować, że 

zapłacimy tę opłatę za odpady.  Dodał, ze jest to nieuczciwe podejście do tych, 

którzy mają za to płacić. Dlatego też będę głosować przeciw, nie zgadzam się 

bowiem z tym, aby weszło to w życie od dnia 1 października 2015 roku.  

Radny Kazimierz Jańczak – w pełni popieram głos Radnego Starczewskiego, 

ponieważ uważa, że  jest to problem dla Spółdzielni w ciągu roku. Obarczy to 

dodatkowymi kosztami mieszkańców, którzy i tak już mają pewne problemy i 

trudności. Uważa, że mogłoby to nastąpić z dniem 1 stycznia 2016 roku.  

Radny Piotr Horka  – zapytał jakie jest teraz zadłużenie w stosunku do firmy, która 

wywozi odpady. 

Burmistrz Robert Luchowski -  szkoda, że na Komisjach Rady nie były zadawane 

tego typu pytania. Również dotyczy to głosu Pana Radnego Starczewskiego. Nie 

przypominam sobie, aby na Komisjach wnosił Pan o zmianę terminu wejścia w życie 

tej uchwały. Dzisiaj z zaskoczenia o tym mówi. Trzeba było zgłosić na Komisji, byśmy 

porozmawiali i dzisiaj ta uchwała byłaby przedstawiona w innej treści. Spółdzielnia 

Mieszkaniowa jest takim płatnikiem jak każdy inny podmiot. Ta zmiana jest uciążliwa, 

ale uciążliwa jednorazowo. Od Urzędu oczekuje się  pewnych analiz dotyczących 

polityki odpadowej. Nie można tego robić, zakładając, że opłata wpłynie kiedyś po 

terminie. Wówczas trudno jest przedstawiać Państwu wiarygodne wyliczenia i dane. 

Poza tym jest to temat dość kłopotliwy przy zamykaniu budżetu, ponieważ w styczniu 

kolejnego roku budżetowego spływają środki za grudzień roku zamkniętego. To jest 

projekt uchwały i w rękach Rady jest przyszłość tego projektu. Chcąc oczekiwać od 

nas rzetelności, jakiegoś programu w zakresie gospodarki odpadami, bo od początku 
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kadencji krytykują wszyscy umowy, które zostały zawarte z odbiorcą odpadów i z 

Wawrzynkami.  Dlatego też musimy bazować na realnych danych, a nie na danych z 

księżyca.  Dodał, że ten projekt uchwały nie ma nic wspólnego z zaległościami za 

opłaty. Nie są to działania, które miały by polegać na tworzeniu wirtualnej 

księgowości i pobieraniu od mieszkańców podwójnej opłaty by pokryć sobie deficyt. 

Jest to typowy projekt uchwały porządkujący.  

Radny Ireneusz Starczewski – bardzo długo i szczegółowo omawiałem to na 

Komisji Rady, więc być może w tym czasie Pan wyszedł.  

Burmistrz Robert Luchowski -  Panie Radny ja tego nie neguję. W tym momencie 

nie wychodziłem i uważnie Pana słuchałem. Nie padł żaden wniosek o przesunięciu 

terminu tej zmiany. Nie jestem jasnowidzem, żeby przewidzieć z Pana wypowiedzi, 

że dobrym momentem były termin 1 stycznia 2016 roku. Absolutnie takiego wniosku 

nie było.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  więcej pytań nie było, wobec tego 

odczytał treść projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 11 Radnych 

Przeciw było 4 Radnych 

Wstrzymało się 3 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X/99/2015 w sprawie okre ślenia terminu, 

częstotliwo ści i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpad ami 

komunalnymi, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Radny Adam Kowalewski – zaapelował do Pana Burmistrza, aby poinformować 

wszystkich mieszkańców o tej jakże istotnej zmianie.    

 

AD PKT 18  - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości położonej na obszarze gminy Żnin. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały.    
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Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Le śnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich Urz ędu Miejskiego w Żninie Piotr Ostrowski -  wyjaśnił, że 

zmiana wzoru deklaracji jest konsekwencją poprzedniej uchwały. Wprowadza lepszą 

kontrolę systemu oraz dokładniejszą weryfikację danych. Proponujemy zmiany w 

punkcie „B” wzoru deklaracji. Otóż dodaliśmy rubrykę „nowa deklaracja” Nie było 

wcześniej również telefonu kontaktowego. Dodajemy również dane kontaktowe 

wspólników spółek, w przypadku gdy takie podmioty składają deklaracje. W punkcie 

„E” dodajemy adres nieruchomości, na której powstają odpady. W punkcie „F” 

interesant zobligowany jest do wybory metody zbierania odpadów komunalnych, tzn. 

czy odpady zbierane są  w sposób selektywny czy też nieselektywny. Wcześniej 

takiej rubryki nie było, natomiast po wysokości stawki mogliśmy to zdiagnozować.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy zmiana wzoru tej deklaracji 

spowoduje konieczność zmian deklaracji już złożonych. Czy na właścicielach 

nieruchomości będzie ciążyć obowiązek składania nowej deklaracji.   

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Le śnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich Urz ędu Miejskiego w Żninie Piotr Ostrowski -  

odpowiedział, że nie.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  więcej pytań nie było, wobec tego 

odczytał treść projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 17 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X100/2015 zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie ustalenia 

wzoru deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez wła ścicieli nieruchomo ści poło żonej na obszarze 

gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

AD PKT 19 -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2015 rok. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały.   



str. 22 

 

Burmistrz Robert Luchowski -  o uzasadnienie projektów uchwał w pkt 19 i pkt 20 

poprosił Panią Skarbnik Gminy Aleksandrę Szpek. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – poinformowała, że w tej chwili Radni 

otrzymują projekt uchwały wraz z naniesionymi poprawkami. 

Po dokonanych zmianach budżet Gminy Żnin na 2015 rok wyraża się następującymi 

kwotami: 

Planowane dochody budżetu po zmianach 70 203 391,07 zł,  

w tym: - dochody bieżące 68 102 752,57 zł, 

- dochody majątkowe 2 100 638,50 zł. 

Planowane wydatki budżetu po zmianach 70 472 794,07 zł 

w tym: - wydatki bieżące 66 519 614,82 zł, 

- wydatki majątkowe 3 953 179,25 zł, 

Planowany deficyt ulega zmianie i wynosi 269 403,00 zł, 

Planowane przychody budżetu ulegają zmianie i wynoszą 1 633 051,00 zł, 

Planowane rozchody budżetu nie ulegają zmianie i wynoszą 1 363 648,00 zł. 

Dodała, że zmiany w planie dochodów budżetowych jak i wydatków w stosunku do 

pierwotnej wersji, którą Państwo otrzymaliście dotyczą w głównej mierze wpływem 

decyzji Wojewody Kujawsko – Pomorskiego w zakresie zwiększeń i zmniejszeń 

dotacji celowych z zakresu administracji rządowej dotyczących zadań zleconych 

gminy, a  mianowicie: 

Dział 854 – zwiększenie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych w ramach rządowego programu – 

„Wyprawka szkolna” o kwotę 60 406,00 zł na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego nr WFB.I. 3120.3.46.2015/27, 

Dział 852 – Pomoc społeczna, zwiększenie dotacji celowej na podstawie decyzji 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.43.2015 z przeznaczeniem na 

organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi w kwocie 6 480,00 zł oraz zmniejszenie dotacji na 

podstawie decyzji nr WFB.I.3120.3.45.2015 o kwotę 5 218,00 zł – usuwanie skutków 

klęsk żywiołowych – nawałnice lipiec 2015r, 

Ponadto dodała, że w zakresie wydatków budżetu dokonano następujących zmian: 

Dokonano zwiększenia na wniosek Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu w Żninie 

planu finansowego jednostki o kwotę 52 085,00 zł - zabezpieczenie środków do 

końca roku budżetowego 2015r na wydatki związane z funkcjonowaniem sekcji piłki 
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nożnej MKS Pałuczanka. Te wydatki w głównej mierze dotyczą wypłaty wynagrodzeń 

dla trenerów, obsługi medycznej, w zakresie zakupu materiałów i wyposażenia 

dotyczący niezbędnego sprzętu sportowego, zapewnienie środków na transport oraz 

ryczałty sędziowskie, a także badania lekarskie, usługi administracyjne, podróże 

służbowe krajowe, w zakresie różnych opłat i składek to składki ubezpieczeniowe, 

opłaty zaległe na rzecz KPZPN w Bydgoszczy, które na podstawie zawartego 

porozumienia  zostały przejęte przez budżet Gminy w wysokości 4 395,00 zł. i opłat 

rejestracyjnych bieżących w kwocie 830,00 zł. 

Ponadto dokonaliśmy przesunięcia w kwocie 1 500,00 zł w zakresie zakupu 

materiałów i wyposażenia z utrzymania zieleni w miastach i gminach   do działu 

Turystyka – pozostała działalność. Są to środki na zakup materiałów do wykonanych 

przebieralni zlokalizowanych nad Małym Jeziorem Żnińskim.  

W zakresie wydatków majątkowych zmiany w stosunku do pierwotnie otrzymanych 

materiałów dotyczą dwóch zadań inwestycyjnych: 

 - zwiększenie o 47 000,00 zł wydatków na zadanie „Przebudowa odcinka drogi 

gminnej Rydlewo-Żnin III etap (odcinek ul. Szkolnej; projekt i deszczówka)” cena w 

wyniku przeprowadzonego postepowania przetargowego,  

Dział 754 – dokonano zwiększenie środków o kwotę 480,00 zł na zadanie pn. „Zakup 

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego” - kwota niezbędna do zapłaty udziału 

finansowego Gminy Żnin po przeprowadzonym postepowaniu przetargowym, 

jednocześnie proponuje się zrezygnować z zaciągnięcia pożyczki w WFOŚiGW na 

ten cel i zadanie sfinansować z dochodów własnych budżetu, 

Wobec tego koszt zakupu samochodu wraz z wyposażeniem wynosi: 759 780,00 zł. 

Montaż finansowy to: Zarząd główny OSP – 150 000,00  zł, kwota 189 300,00 zł – 

Środki pochodzące z Krajowego Systemu Ratownictwa, kwota 420 480,00 zł to 

udział Gminy stąd też zwiększenie środków o kwotę 480,00 zł.   

W zakresie rozchodów nie nastąpiły żadne zmiany, natomiast w przypadku 

przychodów proponuje się rezygnację z planowanych dwóch pożyczek właśnie na 

zakup samochodu ciężkiego i budowę kanalizacji ul. Zielnej, Świerkowej, Cisowej. 

Była to łączna kwota 910 tys. zł. Proponuje się sfinansować z dochodów własnych, 

przy czym budowę kanalizacji ze zwiększonych opłat za  gospodarcze korzystanie ze 

środowiska. W tych zmianach zostało to również Państwu przedstawione jako 

zwiększenie z kwoty 700 tys. zł planowanych dochodów do kwoty 1 190,000,00 zł.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. 
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Radny Adam Kowalewski –  z uwagi na to, że materiały otrzymaliśmy dopiero teraz 

proponowałbym zarządzenie 30 min. przerwy na zapoznanie się z przedłożonym 

materiałem.  

Radny Piotr Horka – zapytał jak to się stało, że kwota 700 tys. zł na ul. Zielną, 

Cisową Sosnową, Świerkową zmniejszyła się do kwoty 490 tys. zł. Rozumiem, że 

będzie wykonana tylko kanalizacja sanitarna?  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – będzie wykonany cały zakres, tylko po prostu 

kwota wynagrodzenia w wyniku postępowania przetargowego jest mniejsza od 

zakładanej.  

Burmistrz Robert Luchowski – na początku kadencji była tylko mowa o ul. Zielnej, 

natomiast teraz jest inwestycja w ul. Zielnej, Cisowej, Sosnowej i Świerkowej. Zatem 

prowadzimy działania kompleksowo, a nie tylko w jedną ulicę.  

Radny Leszek Kowalski – odczytał pismo, które zostało podpisane przez Zastępcę 

Burmistrza, a dotyczyło przetargu na ul. Zielną i ulice przyległe. Stanowi o tym 

załącznik nr 17 do protokołu. 

 Radny Piotr Horka – zapytał na jaką kwotę jest projekt inwestorski. Prosiłby 

o odpowiedź po przerwie 

 Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  zarządził 20 min. przerwę 

w obradach. 

Po przerwie –  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o zabranie głosu Kierownika 

Wydziału Infrastruktury, Gospodarki  Przestrzennej i Inwestycji Pana Pawła 

Piechowiaka, w celu przedstawienia informacji na temat konstrukcji finansowej 

dotyczącej ul. Zielnej w Żninie. 

Kierownik Wydziału Infrastruktury, Gospodarki  Prze strzennej i Inwestycji 

Paweł Piechowiak -  wyjaśnił, że z pierwotnej wersji budżetu Gminy z 11 maja br. 

zaplanowano na to zadanie kwotę 700 tys. zł. Wnioskowana korekta do kwoty 490 

tys. zł pozwala w pełni zabezpieczyć sfinansowanie to zadanie. Wynika to z obecnie 

prowadzonej procedury udzielenia zamówienia publicznego. Co prawda 

postępowanie nie zostało jeszcze rozstrzygnięte, ale analiza złożonych ofert, jest ich 

12, pozwala na to, że prognozowana kwota w pełni zabezpieczy realizację tego 

przedsięwzięcia.   Na obecnym etapie postępowania jesteśmy w bardzo trudnej 

sytuacji co do rozstrzygnięcia, gdyż z tych12 ofert co najmniej 4 oferty budzą 

poważne wątpliwości co do wystąpienia rażąco niskiej ceny. Zgodnie z wymogami 
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prawa zamówień publicznych wszczęliśmy dość złożoną procedurę instytucji rażąco 

niskiej ceny. Wystąpiliśmy do wykonawców, otrzymaliśmy już częściowo odpowiedzi. 

Problem polega na tym, że z samej istoty wykonawca broniąc się, żeby obalić mit 

rażąco niskiej ceny piszą różną argumentację. W postaci różnych zasobów 

materiałowych, w postaci oszczędności technologii wykonania zamówienia. Na nas 

jako zamawiającym spoczywa ogromny ciężar obalenia tego mitu bądź przyznania i 

uznania to co zaproponował wykonawca jest realne do wykonania w kategoriach 

tego przedsięwzięcia, tego charakteru w kontekście oceny ceny rynkowej. Stąd też 

zaproponowana kwota 490 tys. zł. wynika z tego progu średniego, bezpiecznego. 

Propozycja Burmistrza była taka, bo chcemy to zadanie jak najszybciej i bezpiecznie 

wykonać więc ta korekta finansowa pozwala, że w między czasie, być może w tym 

tygodniu uda się tę sprawę załatwić,  pozwoli na dalsze procedowanie w kierunku 

zawarcia umowy z wykonawcą. Liczymy się oczywiście z tym, ze w przypadku 

odrzucenia tych ofert z najniższą ceną   możemy się spotkać w Krajowej Izbie 

Odwoławczej. Jest to założenie sceptyczne, ale w każdej procedurze może wystąpić.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  rozumiem, że kwota 490 tys, zł jest 

kwotą, która zabezpieczy realizację tej inwestycji na poziomie, który będzie rzetelnie 

wykonany i   z dobrych materiałów? 

Kierownik Wydziału Infrastruktury, Gospodarki  Prze strzennej i Inwestycji 

Paweł Piechowiak -  odpowiedział, ze tak, bo przede wszystkim badamy poziom cen 

materiałów jak również sprzęt, robociznę.  

Radny Piotr Horka  -  zapytał Panią skarbnik skąd wzięła się kwota  1 190,000,00 zł. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że jest to kwota zwiększenia 

dochodów bieżących pochodząca z tytułu opłat gospodarczych za korzystanie z 

ochrony środowiska, które są wnoszone do budżetu zgodnie z ustawą Prawo 

Ochrony Środowiska. W znacznej mierze są to środki pochodzące od spółki 

prowadzącej składowisko, ponieważ 50% z tej opłaty trafia do budżetu Gminy. W 

pozostałych obszarach jeśli chodzi o gospodarkę wodno – ściekową i inne to 30% 

trafia do budżetu Gminy. Po analizie wykonania budżetu za 7 miesięcy  uzyskaliśmy 

dochody wyższe od przewidywanych. Planowaliśmy kwotę 700 tys. zł, w tej chwili 

mamy 1 190,000,00 zł. Dlatego też nastąpiło urealnienie dochodów z tego źródła. 

Zgodnie z art. 403 ustawy Prawo Ochrony Środowiska z tych środków  można 

finansować tylko enumeratywnie wymienione inwestycje m.in. z branży wodociągowo 

– kanalizacyjnej postanawia się w całości sfinansować budowę kanalizacji o której 
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jest teraz mowa.  

Radny Adam Kowalewski – na Komisjach już pytał odnośnie zmniejszenia o kwotę 

60 tys. zł dotyczącą prac społecznie – użytecznych.  Prosiłem tylko o odpowiedź do 

kiedy będą te prace. Czy nie jest to efekt skrócenia tych prac? 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – z informacji uzyskanych z Wydziału 

Organizacyjnego i Spraw Społecznych, który nadzoruje te sprawy wynika, że 

kontrakty mamy podpisane do 30 listopada br. i te środki zabezpieczają realizację 

umów do 30 listopada br.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  więcej pytań nie było, wobec tego 

poddał pod głosowanie autopoprawki zgłoszone przez Burmistrza Żnina. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 16 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

 

Następnie Przewodnicz ący Rady  wobec braku pytań odczytał wstęp i zakończenie 

projektu uchwały, a następnie poddał go głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 16 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X101/2015 zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie bud żetu 

Gminy Żnin na 2015 rok, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

AD PKT 20 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2015-2025. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały.   

Burmistrz Robert Luchowski -  poprosił o zabranie głosu Panią Skarbnik Gminy 

Aleksandrę Szpek. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że w załączniku nr 1 w wierszu 

dotyczącym roku 2015 zmieniono kwoty planowanych dochodów, wydatków, deficytu 
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budżetu oraz planowanych przychodów. W związku z powyższym uległ zmianie 

poziom planowanych rozchodów w latach 2016-2025 oraz kwota długu.  

W załączniku nr 2 przedstawiającym wykaz przedsięwzięć nastąpiło urealnienie 

w zakresie nazwy oraz wysokości nakładów inwestycyjnych w przedsięwzięciach. 

Szczegółowo zmiany przedstawiono w załącznikach do niniejszej uchwały.  

Przewodnicz ący Rady  Grzegorz Koziełek -  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X102/2015 zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2015-2025, która stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Żnińskiemu pomocy 

finansowej z budżetu gminy Żnin na 2015 rok. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały.   

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że w związku ze złożonym wnioskiem 

przez Starostę Żnińskiego w imieniu samorządu Powiatu dotyczącym 

dofinansowania inwestycji pn. Budowa zatoki autobusowej w miejscowości 

Bekanówka w ciągu drogi powiatowej nr 2304C Słabomierz – Żnin”  w wysokości 

50% wartości zadania do kwoty nie przekraczającej 20 tys. zł przedłożyłem Wysokiej 

Radzie taki projekt by taką współpracę podjąć i tę inwestycję wspólnie zrealizować.   

Przewodnicz ący Rady  Grzegorz Koziełek -  wobec braku pytań odczytał treść 

projektu uchwały, a następnie poddał go głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 Radnych 

Za było 17 Radnych 
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Rada podj ęła uchwał ę Nr X103/2015 w sprawie udzielenia Powiatowi 

Żnińskiemu pomocy finansowej z bud żetu gminy Żnin na 2015 rok, która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

AD PKT 22 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Żnin zwolnień 

z podatku od nieruchomości stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu 

uchwały.   

Burmistrz Robert Luchowski -  mam zaszczyt Wysokiej Radzie zarekomendować 

projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Żnin zwolnień z podatku od 

nieruchomości stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną. Idea powstania tego 

programu pomocowego wzięła się stąd, że po analizie, którą zleciłem dotyczącą 

możliwości zachęcających zewnętrznych inwestorów do podjęcia działalności 

gospodarczej na terenie naszej gminy. Okazało się, że w zakresie nieruchomości 

gruntowych mamy niewiele do zaoferowania, ponieważ właścicielami dużych 

areałów, o które chodzi teraz inwestorom są prywatne osoby. Na terenie naszej 

Gminy mamy jeszcze kilka miejsc, które mogą być zachętą dla przyszłych 

inwestorów. Tych inwestorów nie będzie jeśli nie stworzymy programu pomocowego, 

który na tyle będzie skutecznym, że staniemy się samorządem, którym będą się 

interesowali potencjalni inwestorzy. Przygotowując ten program bazowaliśmy na 48 

podmiotach. Są to sprawy eksperymentalne choćby patrząc na ilość samorządów w 

Polsce, które go wdrożyły.  

Ta pomoc inwestycyjna co jest oczywiste spowoduje uszczuplenie dochodów w 

budżecie Gminy, gdyż mówimy tutaj o zwolnieniu z podatku. Należy jednak spojrzeć 

na to szerzej, a mianowicie na to, co inwestor pozostawi  w zamian. Zwalniamy 

podmiot z płacenia podatku czyli uszczuplamy budżet Gminy na korzyść rozwoju tej 

gminy, budowania nowych miejsc pracy. Przecież ten okres w którym inwestor 

będzie zwolniony z podatku  skończy się i inwestor będzie normalnym płatnikiem 

podatku.  

W tym programie inwestycyjnym mówimy o  zwolnieniach z podatku od 

nieruchomości gruntów, budynków lub ich części oraz budowli położonych na terenie 

Gminy Żnin zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej dla których 

zrealizowano.  
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Tutaj mamy dwa segmenty: inwestycję początkową wraz z utworzeniem nowych 

miejsc pracy lub inwestycję początkową na rzecz prowadzenia działalności 

gospodarczej wraz z utworzeniem nowych miejsc pracy. Kluczowym w tym 

programie pomocowym jest okres zwolnienia z podatku od nieruchomości. 

Proponujemy tutaj 5 progów: 

 - 2 lata - jeżeli wartość kosztów kwalifikujących się do objęcia pomocą przekroczyła 

2 ( dwa ) miliony złotych i utworzonych będzie co najmniej 5 nowych miejsc pracy, 

-  4 lata - jeżeli wartość kosztów kwalifikujących się do objęcia pomocą przekroczyła 

5 ( pięć) milionów złotych i utworzonych będzie co najmniej 10 nowych miejsc pracy,  

-  6 lat - jeżeli wartość kosztów kwalifikujących się do objęcia pomocą przekroczyła 

10 ( dziesięć ) milionów złotych i utworzonych będzie co najmniej 20 nowych miejsc 

pracy, 

-  8 lat - jeżeli wartość kosztów kwalifikujących się do objęcia pomocą przekroczyła 

30 ( trzydzieści) milionów złotych i utworzonych będzie co najmniej 40 nowych miejsc 

pracy,  

-  10 lat - jeżeli wartość kosztów kwalifikujących się do objęcia pomocą przekroczyła 

50 ( pięćdziesiąt) milionów złotych i utworzonych będzie co najmniej 50  nowych 

miejsc pracy. 

Ważnym aspektem w zakresie tego programu jest system obostrzeń i kontrolingu 

całego procesu. To nie jest jakiś prezent ze strony Gminy Żnin, tylko to jest oferta dla 

potencjalnych przedsiębiorców z zewnątrz pod ścisłą, rygorystyczną, finansową 

kontrolą samorządu. Większość  zapisów  tego projektu są to zapisy o nadzorze, 

kontroli, wzywają przedsiębiorcę wielokrotnie do okazywania się właściwymi 

dokumentami. Całość posiada stosowne załączniki, wiec myślę, że warto wdrożyć 

ten program w życie. Po wdrożeniu zostanie natychmiast przeprowadzona kampania 

informacyjna, ponieważ tych inwestorów trzeba poinformować o takim programie, że 

Gmina Żnin jako 49 samorząd w skali kraju przystąpił do tego programu, natomiast w 

skali województwa jako 3 samorząd.  

Dodał, że generalnie z mocy przepisów umorzenia czy też odroczenia podatków 

powinno następować w przypadkach sytuacji życiowej podatnika typu klęska, pożar, 

powódź, choroba podatnika wykluczająca go z prowadzenia działalności. Zatem jest 

to jak widać bardzo wąski katalog, który dopuszcza możliwość wprowadzania 

umorzeń czy też odroczeń. Z programem można to robić bezpiecznie, ponieważ 

program jasno określa kto jest adresatem takiego zwolnienia i czego ono dotyczy i 
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jakie obostrzenia są nakładane ze strony samorządu wobec przedsiębiorcy. Dajemy 

dzisiaj szanse tej Gminie na ruszenie do przodu.   Myślę, że jest to dobry początek, 

bardzo proszę o wsparcie i bardzo proszę Wysoką Radę o przyjęcie tego programu 

dla Gminy Żnin.  

Radny Adam Kowalewski -  rzeczywiście jest to nowum, jest to eksperyment jak 

mówił Pan Burmistrz, ale dający szanse naszej Gminie. Czy wszystko w tej uchwale 

do końca zostało zapisane to trudno powiedzieć. Jestem za tym programem, moje 

wątpliwości budził jedne zapis dotyczący terminu zwolnienia od podatku. On 

następuje w momencie złożenia deklaracji lub informacji na podatek od 

nieruchomości wraz z załącznikami zawierającymi dane o zwolnieniach podatkowych 

w podatku od nieruchomości, a nie w momencie zakończenia inwestycji,  co byłoby 

dla nas korzystne. Biorąc na szalę sens tego zapisu oraz ryzyko zagłosuję za, 

ponieważ program jest bardzo ważny. Co do reszty to Panie Burmistrzu, Pan bierze 

to na swoje barki.   

 Przewodnicz ący Rady  Grzegorz Koziełek -  wobec braku pytań odczytał wstęp i 

zakończenie projektu uchwały, a następnie poddał go głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 18 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X104/2015 w sprawie udzielenia przez Gmin ę Żnin 

zwolnie ń z podatku od nieruchomo ści stanowi ących regionaln ą pomoc 

inwestycyjn ą, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

    

 Burmistrz Robert Luchowski -  podziękował za zaufanie Radzie Miejskiej w Żninie, 

podziękował za pracę Pani Skarbnik, doradcom oraz całemu zespołowi, który się w 

to włączył. Dzisiejsze głosowanie pokazało, że w temacie rozwoju gospodarczego 

naszej Gminy nie ma żadnych podziałów i za to bardzo serdecznie dziękuję. 

 

AD PKT 23 -  Podjęcie uchwały w sprawie nadania Pani Jadwidze Czaja tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Żnin”. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  o przedstawienie uzasadnienia do 

tego projektu uchwały oraz do kolejnych uchwał poprosił Radnego Sławomira 
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Kujawę, który pełnił funkcję Przewodniczącego Komisji doraźnej. 

Radny Sławomir Kujawa  - odczytał uzasadnienie do projektu uchwały następującej 

treści: 

Pani Jadwiga Czaja urodziła się 12 czerwca 1942 roku w Gałęzewie. Pracę 

zawodową rozpoczęła w 1964 roku w Urzędzie Gminy w Rogowie, jako referent 

rolny. Od 1972 roku przeszła za porozumieniem stron do pracy w Urzędzie Miejskim 

w Żninie, gdzie pracowała nieprzerwanie do 1998 roku. W związku z zajmowanym 

stanowiskiem w Wydziale Rolnictwa i Leśnictwa – Gospodarką Ziemią, całą swoją 

pracę i wiedzę poświęciła na rzecz wsi, rolnictwa i spraw związanych ze 

środowiskiem wiejskim, a zatem nie były i do tej pory nie są jej obce problemy i troski 

wsi i jej mieszkańców, była swoistym pomostem pomiędzy Urzędem a sołtysami. 

Również od czasu podjęcia pracy w Żninie zamieszkuje w tym mieście. 

Po przejściu na emeryturę zajęła się pracą społeczną i do dnia dzisiejszego, jako 

wolontariusz działa na rzecz mieszkańców wsi. 

 Pani Jadwiga Czaja jest członkiem Gminnej Rady Koła Gospodyń Wiejskich 

w Żninie i koordynatorem Kół Gospodyń Wiejskich w Powiecie. Organizator 

wyjazdowych spotkań na prezentacje „bożonarodzeniowych i wielkanocnych stołów” 

w Dworze Artusa w Toruniu, w Inowrocławiu i w Warszawie. 

 Jest jedną z inicjatorek i pierwszym organizatorem „Powiatowego Stołu 

Wielkanocnego” w Żninie, imprezy, która na stałe weszła do kalendarza imprez 

organizowanych przez KGW w powiecie. 

 W latach gdy „mammobusy” nie były tak popularne i dostępne jak obecnie 

Pani Jadwiga Czaja była organizatorką w naszym regionie autokarowych wyjazdów 

dla kobiet do Regionalnego Centrum Onkologii w Bydgoszczy. Wyjazdy miały na celu 

profilaktykę oraz co najważniejsze badania mammograficzne. Efektem tych akcji 

w wielu przypadkach było przyspieszenie i lepsza skuteczność leczenia wielu kobiet. 

 Pani Jadwiga Czaja to miłośnik i dobry organizator wycieczek autokarowych – 

krajoznawczych i nie tylko. Dzięki jej organizacji chętni na wojaże zwiedzają 

wspaniałe zakątki naszej ojczyzny od Bałtyku poprzez Mazury, po nasze Góry. Nie 

można pominąć w tym miejscu  organizacji wycieczek poza granice naszego kraju 

np.: na Litwę (Wilno), Niemcy (Berlin, Poczdam). 

 Ponadto uczestniczyła i koordynowała wyjazd na 38 Światowy Kongres 

Rolników w Warszawie.  Zaangażowana w organizację 140 – lecia Regionalnego 

Związku Rolników Kółek i Organizacji  Rolniczych w Inowrocławiu w 2007 roku, gdzie 
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prezentowane były za jej sprawą pałuckie przysmaki. Uczestniczyła także 

w dożynkach i organizacji wyjazdów na dożynki w Częstochowie, Spale, na dożynki 

wojewódzkie w Nakle n. Notecią, Radziejowie, Chełmnie, Łabiszynie i Żninie. 

 Pani Jadwiga Czaja zdobytą wiedzą i doświadczeniem dzieli się z młodym 

pokoleniem rolników pomagając im bezinteresownie np.: przy wypełnianiu wniosków 

pomocowych. Pomocy nie odmawia wszystkim, którzy się do niej o nią zwrócą. 

Zawsze serdeczna, ciepła, uśmiechnięta integruje całą rolniczą społeczność Gminy 

Żnin. Jej służebna postawa, bezinteresowne działanie oraz wielkie serce skłoniły 

Gminną Radę Kół Gospodyń Wiejskich w Żninie o skierowanie wniosku o nadanie 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin” w  uznaniu zasług za wieloletnią, aktywną 

działalność na rzecz rozwoju i promocji Gminy Żnin. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu 

odczytał jego treść, a następnie poddał pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 18 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X105/2015 w sprawie nadania Pani Jadwidze Czaja 

tytułu „Zasłu żony dla Gminy Żnin”, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

AD PKT 24 -  Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Stefanowi Czarneckiemu 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin”. 

 

Radny Sławomir Kujawa  - odczytał uzasadnienie do projektu uchwały następującej 

treści: 

Pan Stefan Czarnecki urodził się 2 września 1948 r. we Wrzący Wielkiej.  Jest 

absolwentem Technikum Rolniczego w Samostrzelu oraz Akademii Rolniczej. Od 

1983 roku do 2004 był członkiem Zarządu Żnińskiego Towarzystwa Kultury. Od 

2004 roku pełni funkcję prezesa . Pod kierownictwem Stefana Czarneckiego 

Towarzystwo konsoliduje się i rozpoczyna działalność z wielkim rozmachem. 

Stowarzyszenie nie mając budżetu ani siedziby legitymuje się wyjątkowo aktywną 

i pożyteczną działalnością. W ramach tej działalności Pan Stefan Czarnecki 

podejmował m.in. wykonanie brakujących żeliwnych elementów w bramie cmentarza 
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w Żninie, uzupełniono ubytki w stuletniej bramie i murze okalającym cmentarz. 

Ponadto przyczynił się do odnowienia wielu grobów m.in. odrestaurowano nagrobek 

wybitnego malarza Tadeusza Małachowskiego. Poza tym trwa opieka m.in. nad 

grobowcem dominikanów, grobami rodziny Andrzeja Hoffmana, rodziny Piotrowiczów 

i księdza Stanisława Posadzego. 

 Dzięki osobistemu zaangażowaniu Pana Stefana Czarneckiego odsłonięto 

tablice pamiątkowe poświęcone pamięci Andrzeja Rosiaka, lekarza Zbigniewa 

Romanowskiego, rodzinie Krzyckich, staroście Franciszkowi Eblowi, rodzinie 

Piotrowiczów. Tym tablicom oraz innym pozostałym towarzyszyły zawsze publikacje 

książkowe, które zawierały wymyślone przez Stefana Czarneckiego hasło „Aby 

zachować w pamięci dokonania nieprzeciętnych mieszkańców Żnina” 

 Pan Stefan Czarnecki jest organizatorem wielu imprez i spotkań kulturalnych 

jak np.: związane z 20 i 25 rocznicą śmierci Tadeusza Małachowskiego, 1 rocznicą 

śmierci artysty rzeźbiarza Mariusza Niewolskiego, z okazji 80 rocznic urodzin 

Honorowego Obywatela gminy Żnin Pana Józefa Kowalkiewicza i Edmunda 

Kapłońskiego. 

Ponadto jest organizatorem cyklicznych imprez takich jak: spotkania opłatkowo – 

noworoczne, obiady czwartkowe. Wspólnie z młodzieżą wszystkich szkół żnińskich 

przeprowadzał akcje zbierania śmieci i sadzenia drzew. 

Z inicjatywy Stefana Czarneckiego odznaczono 42 osoby za działalność w kulturze 

na rzecz Żnina i Pałuk najwyższym odznaczeniem Stowarzyszenia – Laurem. 

W roku jubileuszu 750 – lecia miasta Żnina był współorganizatorem i współautorem 

wydania dwutomowej zawierającej łącznie 1200 stron monografii Żnina. 

W ramach obchodów 50 – lecia istnienia Żnińskiego Towarzystwa Kulturalnego 

zorganizował wystawę osiągnieć kultury Żnina i Towarzystwa w okresie ostatniego 

półwiecza w Muzeum Ziemi Pałuckiej. Zorganizował uroczystą akademię z władzami 

Żnina, powiatu, województwa i gości zza granicy w sali Muzeum Archeologicznego 

w Biskupinie. 

Obecnie Stefan Czarnecki zajmuje się  urządzaniem i wyposażaniem w pamiątki 

i zbiory kultury Żnina nowej siedziby Żnińskiego Towarzystwa Kultury. 

Stefan Czarnecki to wielki miłośnik sportu, w tym sportu motorowodnego. W latach 

1988 – 1989 aktywnie pomagał w organizacji zawodów motorowodnych w Żninie. 

Niewątpliwe przyczynił się do rozwoju tej dyscypliny sportu, promując nasze miasto 

w kraju i poza jego granicami. Od 1995 do 2010 roku wspólnie z Jerzym Śniadeckim 
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został głównym organizatorem zawodów motorowodnych w Żninie. Dzięki staraniom 

Pana Czarneckiego Żnin wielokrotnie był organizatorem zawodów najwyższej rangi 

tj. Mistrzostw Świata, Europy. Dzięki temu Żnin został wówczas europejską 

i światową stolicą sportu motorowodnego. Ta działalność przez okres 35 lat stanowiła 

doskonałą promocję Żnina w kraju i na świecie. Od 1991 roku Pan Stefan Czarnecki 

został menadżerem Tadeusza Haręzy. Zdolności zawodnika, praca Pana 

Czarneckiego i mechaników doprowadzają do znacznych sukcesów: 4 tytułów 

mistrza świata, 3 tytułów mistrza europy, łącznie 19 medali. 

Stefan Czarnecki sportową pozycję Tadeusza Haręzy i jego doskonałe wyniki 

wykorzystywał do promocji Żnina za pomocą mediów, biało - czerwonej łodzi 

z herbem Żnina. W 2004 roku Pan Stefan Czarnecki zakłada jedyną na świecie Aleję 

Sław Spotu Motorowodnego w centrum żnińskiej starówki. Ponadto wspólnie 

z Józefem Kowalkiewiczem założył jedyne w Europie Muzeum Sportów 

Motorowodnych 

 Stefan Czarnecki został odznaczony Złotym Krzyżem Zasługi oraz 

Kawalerskim Krzyżem Orderu Odrodzenia Polski. 

W uznaniu zasług za aktywne działalnie na rzecz rozwoju oraz kultury Gminy Żnin 

mieszkańcy Gminy Żnin złożyli wniosek o nadanie Panu Stefanowi Czarneckiemu 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin” 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu 

odczytał jego treść, a następnie poddał pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 18 Radnych 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X106/2015 w sprawie nadania Panu Stefanowi 

Czarneckiemu  tytułu „Zasłu żony dla Gminy Żnin”, która stanowi załącznik nr 22 

do protokołu. 

 

AD PKT 25  - Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Wacławowi Górnemu tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Żnin”. 

 

 

Radny Sławomir Kujawa  - odczytał uzasadnienie do projektu uchwały następującej 
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treści: 

Pan Wacław Górny urodził się 27 czerwca 1964 r. w Żninie. Mieszkał w Godawach, 

a od 1999 roku przeprowadził się do Żnina. 

Po skończeniu nauki podjął pracę w Przedsiębiorstwie Remontowo-Montażowym 

„Szkłobudowa” Sosnowiec i w Bydgoskiej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” Zakład 

Handlu w Żninie. 

W 1995 roku otworzył firmę „Inter-Vax”, która na początku zajmowała się handlem 

częściami do maszyn rolniczych, w chwili obecnej zakres działalności firmy został 

poszerzony o usługi motoryzacyjne oraz sprzedaż artykułów ogrodniczych. W firmie 

zatrudnionych jest około 50 osób z Gminy Żnin. 

Pan Wacław Górny oprócz prowadzenia firmy zajmuje się szeroko pojętą 

działalnością społeczną. Jest współorganizatorem Pałuckich Targów Rolnych. 

Organizuje wiele imprez skierowanych do mieszkańców gminy:  drzwi otwarte 

w swojej firmie, pikniki rodzinne, pokazy prac polowych. Na uwagę zasługują również 

koncerty noworoczne, które odbywają się w Żnińskim Domu Kultury i przyciągają 

tłumy osób. 

Poza wyżej wymienioną działalnością Pan Wacław Górny wspiera wiele instytucji, 

jednostek i stowarzyszeń z Gminy Żnin m.in.: Ochotniczą Straż Pożarną, 

przedszkola, szkoły, Polski Czerwony Krzyż, Związek Hokeja na Trawie, 

Stowarzyszenie Karate Musashi. 

Systematycznie wspomaga akcje charytatywne, m.in.: Wielką Orkiestrę Świątecznej 

Pomocy oraz „Szlachetną Paczkę”. 

Pan Wacław Górny jest osobą, która potrafi zrozumieć potrzeby innych ludzi, cechuje 

go duża tolerancja oraz chęć niesienia pomocy. 

W uznaniu zasług za działalność społeczną realizowaną na rzecz Gminy Żnin i jej 

mieszkańców Burmistrz Żnina Robert Luchowski złożył wniosek do komisji doraźnej 

o nadanie Panu Wacławowi Górnemu tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin”. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu 

odczytał jego treść, a następnie poddał pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 18 Radnych 
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Rada podj ęła uchwał ę Nr X107/2015 w sprawie nadania Panu Wacławowi 

Górnemu  tytułu „Zasłu żony dla Gminy Żnin”, która stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

 

 

AD PKT 26  - Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Jerzemu Kowalskiemu 

tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin”. 

 

Radny Sławomir Kujawa  - odczytał uzasadnienie do projektu uchwały następującej 

treści: 

Pan Jerzy Kowalski urodził się 21 maja 1933 r. w Żninie. 

W latach 1988 – 1990 został wybrany radnym Rady Narodowej Miasta i Gminy Żnin. 

Jest wieloletnim radnym Rady Miejskiej w Żninie pełniąc tę funkcję nieprzerwanie od 

I kadencji do V kadencji oraz w obecnej VII kadencji, pracując w różnych tematycznie 

Komisjach Rady oraz w Komisji Rewizyjnej. Był także członkiem Zarządu Miejskiego 

w Żninie przez 2 kadencje tj. w latach 1994 – 2002. 

 Nieustannie od 1981 roku do 2011 roku  pełnił funkcję Przewodniczącego 

Zarządu Osiedla nr 1 „Żnin – Góra” w Żninie. 

 Na przestrzeni lat inspiruje do realizacji inwestycji poprawiających 

infrastrukturę techniczną miasta i gminy Żnin. Przewodniczył społecznym komitetom: 

· w 1989 r. budowy wodociągów, 

· w 1992 r. budowy gazociągu, 

· w 1995 r. budowy kanalizacji, 

· w latach 1995 – 2009 budowy ulic Nowa, Sobieskiego, Gwardii Ludowej, 

Grunwaldzka, 22-go lipca, Mieszka I, Przemysława. Ponadto przyczynił się do 

rozwoju telekomunikacji osiedlowej. 

Przewodnicząc Radzie Osiedla nr 1 w Żninie podejmował zadania w zakresie 

utrzymania czystości i porządku. Wspólnie z młodzieżą szkoły Podstawowej nr 3 oraz 

Kołem Łowieckim „RYŚ” w ramach „sprzątania świata” przyczynił się do 

porządkowania linii brzegowej Dużego Jeziora Żnińskiego i Gór Wilczkowskich oraz 

likwidacji „dzikich wysypisk”  Wyrażając właściwy stosunek do przyrody jest wzorem 

dla młodzieży w zakresie edukacji ekologicznej (nasadzanie lasu, tworzenie remiz 

śród polnych, dokarmianie zwierząt dziko żyjących). Pełniąc funkcję 

Przewodniczącego Rady Osiedla organizował czas wolny dzieciom i młodzieży 
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w formie festynów rekreacyjno – sportowych i ognisk biesiadnych. Z myślą 

o dzieciach i młodzieży i ich rozwoju fizycznym doprowadził do przejęcia od Agencji 

Własności Rolnej Skarbu Państwa terenów na cele komunalne, a przy istniejącej  

ówczesnej Szkole Podstawowej  nr 3 w Żninie doprowadził do wybudowania kortu 

tenisowego. 

Pan Jerzy Kowalski jest prekursorem tworzenia koncepcji zagospodarowania  

brzegów Dużego Jeziora Żnińskiego – stworzył miejsce wypoczynku (drewniane stoły 

i ławki). Zwraca uwagę na potrzeby społeczności lokalnej, udziela wsparcia tym, 

którzy podejmują działania na rzecz społeczeństwa. Dzięki Jego inicjatywie na 

potrzeby młodzieży i grona pedagogicznego, w Szkole Podstawowej 

nr 3 zaadaptowane zostały dodatkowe  pomieszczenia lekcyjne i administracyjne 

oraz sanitariaty. 

Pan Jerzy Kowalski podejmując działania na rzecz rozwoju sportu, w szczególności 

aktywnie uczestniczył w organizacji zawodów motorowodnych będąc członkiem 

Komitetów Organizacyjnych Zawodów Motorowodnych w Żninie, w tym Mistrzostw 

Świata, Europy i Polski oraz pełniąc w tym okresie funkcję członka Zarządu, 

a następnie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Żnińskiego Towarzystwa  

Miłośników Sportu „Baszta”. Poprzez swoją codzienną pracę w Radzie Powiatowej 

Ludowych Zespołów Sportowych upowszechniał kulturę fizyczną, a zwłaszcza sportu 

rekreacyjnego na terenach wiejskich. 

Jest członkiem Koła Łowieckiego „Ryś” w Żninie oraz „Szarak” w Rzywnie. 

Posiadając dużą wiedzę łowiecką, rzetelnie przekazuje ją pokoleniom młodych 

myśliwych. W swoim działaniu zawsze kieruje się troską o zachowanie  środowiska 

przyrodniczego i ochronę gatunków dzikich zwierząt występujących na terenach 

administrowanych przez Koła. 

Na przestrzeni wielu lat swojej aktywnej działalności został uhonorowany wieloma 

odznaczeniami państwowymi i resortowymi: 

- w 1999 r. Krzyżem Oficerskim Orderu Odrodzenia Polski, 

- w 1988 r.  Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski, 

- w 1978 r.  odznaczony Srebrnym Krzyżem Zasługi, 

- w 2006 roku Złotym Medalem Zasługi Łowieckiej, 

- w 2000 r. Srebrnym Medalem Zasługi Łowieckiej, 

- w 1996 r. Brązowym Medalem Zasługi Łowieckiej, 

- w 2000 r. Złotą Odznaką Honorową Polskiego Związku Motorowodnego 
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i Narciarstwa Wodnego, 

- w 1979 r. Odznaką Zasłużonego Pracownika Rolnictwa, 

- w 1980 r. Odznaką za zasługi dla kółek rolniczych, 

- w 2010 roku Medalem za Zasługi dla Łowiectwa Bydgoskiego, 

a także wyróżnieniami za działalność na rzecz rozwoju samorządu terytorialnego 

Gminy Żnin oraz Województwa Kujawsko Pomorskiego: 

- w 1963 roku w uznaniu zasług za ofiarną pracę w czasie przygotowań i obchodów 

jubileuszu 700 – lecia naszego miasta otrzymał wyróżnienie Prezydium Miejskiej 

Rady Narodowej w Żninie, 

- w 1988 r. Medalem za szczególne zasługi dla miasta i gminy Żnin, 

- w 1988 r. Medalem 725 – lecia Żnina za wybitny wkład w organizację i przebieg 

obchodów 725 – lecia  nadania praw miejskich Żninowi, 

- w 2012 roku odznaczony Medalem Marszałka Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego w uznaniu zasług na rzecz Województwa Kujawsko – Pomorskiego 

i jego mieszkańców. 

W uznaniu zasług za wieloletnią, aktywną działalność na rzecz rozwoju Gminy Żnin 

Burmistrz Żnina Robert Luchowski złożył wniosek do komisji doraźnej o nadanie 

Panu Jerzemu Kowalskiemu tytułu „Zasłużony dla Gminy Żnin”. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu 

odczytał jego treść, a następnie poddał pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 17 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny (Jerzy Kowalski) 

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X108/2015 w sprawie nadania Panu Jerzemu 

Kowalskiemu  tytułu „Zasłu żony dla Gminy Żnin”, która stanowi załącznik nr 24 

do protokołu. 

 

AD PKT 27 -  Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Henrykowi Tokarzowi tytułu 

„Zasłużony dla Gminy Żnin”. 

 

Radny Sławomir Kujawa  - odczytał uzasadnienie do projektu uchwały następującej 

treści: 
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Pan Henryk Tokarz urodził się 18 kwietnia 1949 roku w Chełmży. Posiada 

wykształcenie wyższe ekonomiczne, w 2002 roku ukończył studia doktoranckie na 

Akademii Ekonomicznej w Poznaniu. 

 Po wprowadzeniu stanu wojennego jako wolontariusz współpracujący 

z Prymasowskim Komitetem Pomocy Osobom Pozbawionym Wolności i ich 

Rodzinom mającym oddziałową siedzibę w Bazylice św. Wincentego a Paulo 

w Bydgoszczy aktywnie włączył się w kolportaż wydawnictw bezdebitowych 

zakazanych w PRL, bezcennych dla kultury i historii Polski, takich autorów jak Józef 

Mackiewicz, Sergiusz Piasecki, Melchior Wańkowicz, Czesław Miłosz, Leszek 

Kołakowski i wielu innych. Współorganizował również w ramach Tygodnika Kultury 

Chrześcijańskiej w owym czasie spotkania z ludźmi kultury w Żninie w tym z prof. 

Markiem Drozdowskim, prof. Tadeuszem Jasudowiczem, Stefanią Woytowicz czy 

Capellą Bydgostiensis. Wspierał również artystów, którzy odmówili po wprowadzeniu 

stanu wojennego  publicznego wystąpienia w oficjalnych mediach, koncertując na 

zaproszenie w kościołach a byli to m.in. Piotr Szczepanik w Kościele św. Mikołaja 

w Gąsawie w roku 1986 z prezentacją w tymże kościele zakazanych filmów takich jak 

„Przesłuchanie” Ryszarda Bugajskiego czy włoska wersja filmu „Quo Vadis”. 

 Po zmianach ustrojowych w Polsce w 1990 roku Pan Henryk Tokarz ratuje 

przed zamknięciem w Żninie, mieście 15 – tysięcznym księgarnię Domu Książki 

przejmując jej zasoby księgarskie i powołując do życia Księgarnię Pałucką, która do 

dzisiaj pełni na Pałukach funkcję instytucji kultury, oprócz sprzedaży książek, 

podręczników, audiobooków, e – booków księgarnia prowadzi szeroką działalność 

kulturalną ze spotkaniami autorskimi włącznie. Z czytelnikami spotkało się wielu 

sławnych pisarzy czy poetów począwszy od Jerzego Sulimy – Kamińskiego, czy 

ostatnio z księdzem Adamem Bonieckim. W księgarni istnieje także stoisko 

promujące poetów regionalnych takich jak Stefan Pastuszewski, Jadwiga 

Stróżykiewicz, Jerzy Utkin, Jolanta Baziak, odbywają się także spotkania poetyckie 

w księgarni czy w miejscowych szkołach. Wspiera również miesięcznik literacki 

AKANT wydawany przez Instytut Wydawniczy „Świadectwo” w Bydgoszczy, który 

promuje regionalną literaturę i to dość ambitną. 

Będąc w latach 1990 – 1994 Radnym Rady Miejskiej w Żninie, 

Wiceprzewodniczącym Rady przyczynił się do powołania w Żninie instytucji kultury 

pn. Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie, które kultywuje i tradycje i zwyczaje Pałuk 

w tym coroczną imprezę „Jesień na Pałukach” z przeglądem zespołów 
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folklorystycznych z Pałuk i Krajny. Następnie będąc Radnym Rady Powiatu w Żninie 

w latach 1998 – 2010, Wiceprzewodniczącym Rady I kadencji aktywnie uczestniczył 

w powołaniu na bazie Biblioteki Miejskiej w Żninie Biblioteki o zasięgu powiatowym, 

aby każdy zakątek Powiatu Żnińskiego miał dostęp do dóbr kultury w postaci słowa 

pisanego, również będąc radnym powiatowym wspierał działania instytucji kultury 

pod nazwą „Pałac Lubostroń” w Lubostroniu, aby spod skrzydeł słabych możliwości 

finansowych powiatu  przekazać Pałac we władanie Marszałka Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego, co zakończyło się powodzeniem. 

 W 2010 roku zostaje wybrany Prezesem Izby Księgarstwa Polskiego 

z siedzibą w Warszawie, którą to funkcję pełni do dziś. W ramach działalności 

organizacyjnej i statutowej  aktywnie uczestniczy w promocji czytelnictwa m.in. 

w „Światowym Dniu Książki i Praw Autorskich”, Targach Książki w Warszawie 

i Krakowie czy księgarskich akcjach promujących czytelnictwo z pomocą środków 

z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Wspiera również Towarzystwo 

Inicjatyw Kulturalnych z Bydgoszczy zajmujące się inicjowaniem i organizowaniem 

przedsięwzięć kulturalnych, popularyzacją dzieł sztuki i artystów, edukacją  kulturalną 

i propagowaniem literatury polskiej. 

 Poza tym pełni funkcję członka Rady Fundacji „Dar Serca”, jest 

przewodniczącym komisji rewizyjnej Bractwa Strzeleckiego w Żninie. 

Pan Henryk Tokarz został odznaczony przez Prezydenta RP złotym i brązowym 

krzyżem zasługi. Przez Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego RP wyróżniony 

odznaką zasłużony działacz dla kultury polskiej, przez Urząd do Spraw Kombatantów 

i Osób Represjonowanych wyróżniony medalem „Pro Memoria”, przez  Wojewodę 

Kujawsko – Pomorskiego został wyróżniony medalem wojewody kujawsko – 

pomorskiego, przez Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego wyróżniony 

medalem „Unitas Durat Palatinatus Cuiaviano – Pomeraniensis”, natomiast przez 

NSZZ „Solidarność” w Bydgoszczy wyróżniony medalem zasłużony dla regionu 

bydgoskiego. 

 W związku z powyższym mieszkańcy Gminy Żnin w uznaniu zasług na rzecz 

rozwoju samorządności i tworzenia społeczeństwa obywatelskiego skierowali 

wniosek o nadanie tytułu "Zasłużony dla Gminy Żnin". 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec braku pytań do projektu 

odczytał jego treść, a następnie poddał pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 18 Radnych 

Za było 17 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny  

 

Rada podj ęła uchwał ę Nr X109/2015 w sprawie nadania Panu Henrykowi 

Tokarzowi tytułu „Zasłu żony dla Gminy Żnin”, która stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

 

AD PKT  28 -  Odpowiedzi na interpelacje Radnych. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – odnośnie odpowiedzi na interpelację Radnego 

Krynickiego to rzeczywiście ten słup został wyłączony z tego typu ogłoszeń. Zamiast 

budowania nowej tablicy, która po czasie może nieestetycznie wyglądać,  zastanowię 

się by te nekrologi można było jednak wywieszać na tym słupie. Myślę, że będzie to 

najprostszy sposób by te oczekiwania mieszkańców spełnić.  

Z kolei Radna Maria Błońska zwróciła uwagę na bardzo ważny problem tzn. w 

budżecie na 2015 rok nie zostały zaplanowane środki na współpracę z Powiatem. 

Uważam, że był to wielki błąd bo byśmy zrobili wiele inwestycji razem, ponieważ ze 

strony Radnych  Rady Powiatu i Starosty płyną wnioski o współfinansowanie 

powiatowych zadań inwestycyjnych. Jestem dość sceptycznie nastawiony do 

finansowania 50/50 chodników przy drogach powiatowych, bo zarządcą drogi jest 

powiat. Jest to dobra wola, a nie przymus. Oczywiście każde współfinansowanie jest 

dobre, ponieważ przyspiesza wykonanie inwestycji. Jestem jak najbardziej za, aby 

zaplanować środki na jakie inwestycje będziemy je przeznaczali. Wówczas Rada 

oceni na ile inwestycji będzie nas stać. Potrzeb jest wiele i na pewno szybciej je 

zrealizujemy przy wspólnym finansowaniu z Powiatem. Jest też aspekt ożywienia 

relacji między gminą Żnin, a Powiatem i trzeba to wykorzystywać, że stolica Powiatu 

jest stolicą  Pałuk.        

Odnośnie części dotyczącej wydatków zgodnie z wolą Radnego Horki udzielę 

pisemnej odpowiedzi.  Z kolei  jeśli chodzi o mostek kolejowy odpowiedział, że przy 

okazji Pałuckich Targów Rolnych zostały odrestaurowane dwa mostki nad jeziorem. 

One już nie szpecą, zostały dobrane odpowiednie stonowane kolory farb. 

Rzeczywiście most kolejowy budzi dziś zarówno zaciekawienie, ale również niepokój 
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co do jego stanu technicznego. Dobra współpraca z Panem Dyrektorem Muzeum 

Ziemi Pałuckiej Panem Woźniakiem, a Gminą Żnin i wspólne plany co do rewitalizacji 

tego odcinka torowiska i przywrócenie kolejki do parku spowoduje, że ten remont czy 

renowacja mostu zostanie przeprowadzona.  

Co do ul. Gnieźnieńskiej i znajdującego się tam chodnika stwierdził, że pewnie 

będzie to na zasadzie partycypacji w kosztach 50/50.  

Co do zmiany lokalizacji Pałuckich targów Rolnych powiedział, że zbyt wcześnie jest 

mówić o tym czy zmiana lokalizacji będzie czy też nie. Jestem umówiony z 

redaktorem Dominikiem Księskim, który jest organizatorem  tych targów jako szef 

wydawnictwa „Wulkan”. Zwrócił uwagę, że Gmina Żnin nie jest nawet 

współorganizatorem tych targów. Jest niesformalizowana współpraca w postaci  

patronatu Burmistrza.  Faktem jest, że zmiana umowy, która dla Gminy Żnin nie jest 

korzystna pod kątem finansowym, bo tam nie ma mowy o finansach, z kolei korzyści 

promocyjnych nie neguję.  Jest to na pewno poważna impreza i wielka promocja dla 

naszej Gminy. Co do zasadności kontynuacji tych edycji nie ma zastrzeżeń, 

natomiast miesiąc wrzesień jest ostatnim miesiącem, kiedy można zmienić umowę 

z organizatorem. Później bowiem te renegocjacje są trudniejsze. W 2014 roku 

zostało zawarte porozumienie z Burmistrzem tak sformułowane, że do końca 

września można umowę renegocjować. Pan Dominik Księski jest otwarty na dialog, 

wiec myślę, że usiądziemy do stołu. W przyszłym tygodniu jesteśmy umówieni i 

będziemy rozmawiać o przyszłości targów. Dodał, że w perspektywie lat 2016 – 2017 

pojawiają się inwestycje linii  wysokiego napięcia nad Małym Jeziorem. Skala targów 

jest coraz większa, jest coraz więcej wystawców i potrzebny jest coraz większy teren. 

Myślę, że rozmowy przebiegną sprawnie i wszyscy będą zadowoleni. W poprzedniej 

kadencji była awantura, z tego powodu. Otarło się to nawet o prokuraturę, gdzie 

skonstruowana była taka umowa, że gmina nie ma z tego tytułu dochodów. Gmina 

nie musi mieć dochodów, ale  umowa powinna jasno określać co partner, 

współorganizator ma do wykonania. Dotychczas odbywało się to na zasadzie luźnych 

rozmów i ustaleń.  

W kwestii drogi wewnętrznej na terenie po byłym Spomaszu o zabranie głosu 

poprosił Kierownika Wydziału Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej Pana Pawła 

Piechowiaka.   

Kierownik Wydziału Inwestycji i Gospodarki Przestrz ennej Pan Paweł 

Piechowiak - powiedział, że to zadanie będzie realizowane z udziałem 
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przedsiębiorców. W tym zakresie zawarto stosowne porozumienia co do 

finansowania zadania. Równoległe zapoczątkowaliśmy proces projektowania i na 

obecnym etapie jesteśmy po otwarciu ofert i w najbliższych 3-4 dniach 

rozstrzygniemy wybór wykonawcy i przystąpimy do realizacji. Dodał, że może to 

zadanie nie jest jakieś wielkie, ale jest trochę problematyczne, ponieważ wstępnie 

założyliśmy, że uda się położyć nową nawierzchnię na istniejącej trylince. W trakcie 

opracowywania dokumentacji projektowo – kosztorysowej, dokładne pomiary 

geodezyjne skłoniły nas do tego, aby tę trylinkę zdemontować i wykorzystać jako 

kruszywo do podbudowy tej drogi. Wszystko wskazuje na to, że to zadanie zostanie 

wykonane w miesiącu wrześniu.  

Radny Leszek Kowalski -   zapytał czy jest możliwe wykorzystanie tej trylinki do 

innych napraw dróg wykonanych z trylinki. Kiedyś zgłaszałem problem na osiedlu 

górskim w kwestii wymiany uszkodzonych trylinek w drogach.   

Kierownik Wydziału Inwestycji i Gospodarki Przestrz ennej Pan Paweł 

Piechowiak – odpowiedział, że tak jest przyjęte w rozwiązaniu projektowym jak 

również na etapie kalkulowania ceny, że ten potencjalny wykonawca trylinkę 

pokruszy i wykorzysta na podbudowę drogi wewnętrznej na terenie po byłym 

Spomaszu.  

 

AD PKT 29 –  Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o składanie zapytań i wolnych 

wniosków. 

Radny Ireneusz Starczewski -  nie zabierałem dzisiaj głosu w punkcie interpelacje, 

ponieważ uznałem, że jak ktoś zabiera głos w tym punkcie to służy to rozwojowi 

gminy. Na poprzedniej sesji mówiłem o tych terenach zielonych wzdłuż ul. 

Mickiewicza i zaznaczałem, że przy ul. Mickiewicza 19 stoją nagminnie samochody 

na tych zielonych skwerach niszcząc je. W odpowiedzi otrzymuje kompletne bzdury, 

pisała chyba to Straż Miejska. Napisano, że podwożone są tam jedynie starsze 

osoby do budynków mieszkalnych. Jeżeli takie idiotyzmy ktoś tu pisze ze Straży 

Miejskiej to jest to przerażające. Mówiłem również o tym, że niszczone są trawniki po 

drugiej stronie Tesco. W tym przypadku również otrzymałem bzdurną odpowiedź. Nie 

wiem czy to komendant pisał czy ktoś inny? Tam tylko i wyłącznie jest wjazd na 
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posesje i wjazd do byłej poczty i są niszczone trawniki. Z tego wynika, że jaka praca 

Straży Miejskiej taka odpowiedź na interpelację.  

Radna Maria Bło ńska -   powróciła do kwestii dotyczącej dowożenia dzieci do szkół. 

Otóż chodziłoby o zawarcie jakiegoś porozumienia, aby ten temat wrócił za rok.   

Burmistrz Robert Luchowski -  Panie Radny Starczewski po tym wystąpieniu 

wniosek jest tylko jeden czas zmienić komendanta Straży Miejskiej.  

Radny Sławomir Kujawa -  w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Starczewskiego 

powiedział, że chciałby usprawiedliwić tych mieszkańców, ponieważ tam nie ma 

gdzie zaparkować. Każdy wykorzystuje skrawek terenu by zaparkować swój 

samochód. Co do tych apeli do Straży to nie mają one sensu, gdyż gdzie ci ludzie 

mają parkować jak nie ma parkingu?  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  należałoby się zastanowić czy jest 

możliwość wybudowania parkingu w tym miejscu. 

Radny Ireneusz Starczewski  - jeśli Pan Radny Kujawa tam mieszka i by widział co 

tam się dzieje, to by Pan nie powiedział tego co przed chwilą. Tam osoby parkują na 

trawnikach, chociaż  ten chodnik jest bardzo szeroki.  Mówiłem o trawnikach. Tam są 

samochody z rejestracją gnieźnieńską, poznańską. Parkują i niszczą trawniki.  

Radny Sławomir Kujawa -   należy zadać pytanie czy jest możliwość postawienia 

znaków parkowanie tylko dla mieszkańców wspólnoty ul. Mickiewicza 19, ul. 1000 – 

lecia 1 czy ul. Kopernika 2.  

Radny Adam Kowalewski -  należy się przed konstrukcją budżetu na 2016 rok 

zastanowić czy jest możliwość wybudowania tam parkingu. Rzeczywiście sytuacja 

tam jest bardzo trudna. 

Radny Piotr Horka  – w związku z wypowiedzią Radnego Kowalskiego w sprawie 

trylinki powiedział, że ul. Kasztanowa jest tragiczna. Na wniosek byłej Komisji 

Rewizyjnej wymieniano część uszkodzonej trylinki. Niewiele to pomogło, ponieważ 

nastąpiła dewastacja kolejnych. Podobnie jest na ul. Sobieskiego i ul. Wiejskiej. 

Zatem z terenu po byłym Spomaszu starczyłoby tych trylinek i pracownicy robót 

mogliby to powymieniać. Szczególnie w stanie tragicznym jest odcinek ul. 

Kasztanowej od wiaduktu do skrzyżowania z ul. Sobieskiego. Zwłaszcza duże ubytki 

są na skrzyżowaniach, gdzie dochodzi do częstych skrętów kół samochodów. 

Radny Leszek Kowalski - problem remontów tych ulic już kiedyś padł i było 

zapewnienie ze strony Urzędu, że będzie to naprawione w ramach remontów 
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bieżących. Zatem czy nie byłoby możliwości naprawy tych ulic z inwestycją na 

terenie po byłym Spomaszu.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  na terenie po byłym Spomaszu jest 

stara trylinka i taki materiał nie nadaje się by go wykorzystać na inne ulice. 

Ponadto podziękował Radnym jak również innym osobom, które włączyły się w 

partycypację kosztów ufundowania sztandaru Gminy Żnin. Spływają pieniądze od 

Radnych, są również  deklaracje i wpłaty Radnych powiatowych, firm i osób 

prywatnych, które chcą partycypować w kosztach Sztandaru Gminy Żnin.  

Dodał, że w związku z organizacyjnymi sprawami tj. przygotowaniem gwoździ 

ustaliliśmy, że w przypadku uiszczenia kwoty podanej w piśmie   osoby takie będą 

uhonorowane gwoździem na drzewcu sztandaru. Gwoździe trzeba przygotować 

zatem jeśli ktoś chciałby być wyróżniony jeszcze takim gwoździem pamiątkowym to 

bardzo proszę o kontakt z Panem Sekretarzem Mirosławem Gatką. Do piątku 

chcielibyśmy sprawy finansowe zamknąć.  

Poza tym poinformował, że do Biura Rady, na ręce Wiceprzewodniczących  Rady 

wpłynęło pismo o utworzeniu Klubu Radnych „Dla Gminy Żnin”.  

Radna Maria Bło ńska -  odnośnie wypowiedzi Przewodniczącego Rady w sprawie 

sztandaru i słów „zaproponowaliśmy”. Nie wiem kto zaproponował, ponieważ 

otrzymałam pismo podpisane przez Pana Przewodniczącego.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zgadza się zaproponowałem 

i podpisałem jednoosobowo.  

Radna Maria Bło ńska -  uważa, że tak trochę nietyczne było narzucać kwotę 

Radnym. Mam doświadczenie z Powiatu gdzie również był fundowany sztandar 

i takich rzeczy nie było absolutnie. Są to moje, ale nie tylko moje przemyślenia, bo 

koleżanek i kolegów Radnych również.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – to była tylko propozycja, to nie miało 

formy jakiegoś nakazu. Propozycję chciałem przedstawić, ona została 

przedstawiona. Jestem cały czas gotowy do rozmowy. Rozmawiałem o kwestii 

finasowania z Panem Adamusem, Panem Krynickim. Proszę tego nie odbierać jako 

formy narzucenia czegoś.  

Następnie odniósł się do Radnego Adamusa i stwierdził, że ma nadzieję, że do 

przyszłej sesji rozstrzygniemy czy Wiceprzewodniczący Rady może odczytywać 

projekty uchwał. Mimo wszystko dziękuję, że mi Pan zaufał i  jest to przejaw, że 

Przewodniczący zrobi to najlepiej i zgodnie z prawem oczywiście.  
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AD PKT 30  – Zakończenie 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – stwierdził, że został wyczerpany 

porządek obrad X sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom 

radnym, Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym 

na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godzinie 12.30 zamknął  X sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Inspektor ds. obsługi Rady 

 

        Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
                           w Żninie  
 
                   Grzegorz Koziełek  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Żnin, dnia 23 wrze śnia  2015 r.  

 

 

 

 

 

 


